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24-19 Modtagelse af eksternt affald  
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26-19 Fælleskommunalt udbud af genanvendelse af plast  
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Niels Ole Birk forlod mødet efter behandling af sag nr. 23-19  
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Sag nr. 21Sag nr. 21Sag nr. 21Sag nr. 21----19191919    
RRRRegnskab egnskab egnskab egnskab for for for for 1111. . . . halvårhalvårhalvårhalvår    2019201920192019    
 
Vedlagte bilag:  

• Bilag 21: Resumé af regnskab for 1. halvår 2019 
 
Resumé: Der foreligger regnskab for 1. halvår 2019.  
  
Der foreligger regnskab for perioden 1. januar – 30. juni 2019 for Reno Djurs’ samlede 
aktiviteter, bestående af: 
 

• Basisydelser 

• Dagrenovation 

• Genbrugsstationer 

• Tømningsordning for bundfældningstanke 
 
Der henvises til regnskabsresuméet og de tilknyttede bemærkninger.  
 
På mødet vil administrationen vise funktionen af Reno Djurs’ økonomistyringsværk-
tøj (PowerBI).  
 
Direktionen indstiller,  
 
at regnskabet for 1. halvår 2019 tages til efterretning.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Indstillingen fulgtes.  
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Sag nr. 22Sag nr. 22Sag nr. 22Sag nr. 22----19191919    
AAAAffaldsplanlægningens idéfaseffaldsplanlægningens idéfaseffaldsplanlægningens idéfaseffaldsplanlægningens idéfase    
    
Vedlagte bilag:  

• Bilag 22.1: Indkomne bemærkninger fra www 

• Bilag 22.2: Indkomne bemærkninger modtaget pr. telefon og mail 

• Bilag 22.3: Referat fra SIG NOGET-aften 

• Bilag 22.4: Opsamling fra dilemma-værksted 

• Bilag 22.5: Resultat af brugerundersøgelse 

• Bilag 22.6: Forslag til målsætninger 
 

Resumé: Der foreligger opsamling på indkomne bemærkninger fra borgere og virksom-
heder i affaldsplanlægningens idéfase samt forslag til affaldsplanens hovedtemaer og 
målsætninger. 
 
I overensstemmelse med tids- og procesplanen for affaldsplanen blev der i maj-juni 
2019 gennemført en offentlig idéfase med formål 

 

• at udbrede kendskabet til Reno Djurs’ og kommunernes arbejde med en ny af-
faldsplan, samt 

• at give borgere, virksomheder, foreninger og andre interessentgrupper mulighed 
for at bidrage med idéer og synspunkter i arbejdet med at udvikle en ny affalds-
plan. 

 
Idéfasen, som blev gennemført under temaet ”SIG NOGET om affald”, er gennemført 
med følgende aktiviteter:  
 
Hjemmeside 
Som en del af Reno Djurs’ hjemmeside blev der oprettet særlig SIG NOGET-side. Via 
annoncer og pressemeddelelser blev interesserede borgere opfordret til at komme 
med idéer og synspunkter via en særligt ”SIG NOGET”-formular.  
 
Via siden er der indkommet 81 synspunkter. Disse er afrapporteret i bilag 22.1.  
 
Direkte kontakt 
Der er taget direkte kontakt (pr. mail) til en række organisationer og foreninger med 
opfordring til at komme med idéer og synspunkter (DN, Business Djursland, Erhverv 
Grenaa, DI Østjylland, Dansk Byggeri, boligforeninger m. fl.).Kun én af de kontaktede 
organisationer har fulgt opfordringen om at komme med synspunkter.  
 
Alle synspunkter, som Reno Djurs har modtaget pr. telefon eller mail, er afrapporteret 
i bilag 22.2. 
 
Minikonference 
Via hjemmeside og annoncer er alle interesserede opfordret til at deltage i en mini-
konference, som blev afholdt hos Reno Djurs den 28. maj om aftenen. Der var 20 del-
tagere.  
 
Opsamling fra mødet er vedlagt som bilag 22.3.   
 
Følgegruppe 
Deltagerne i minikonferencen blev opfordret til at deltage i et følgegruppemøde (i 
form af et ”dilemmaværksted”), som blev afholdt hos Reno Djurs den 24. juni om af-
tenen. Fem interesserede deltog i følgegruppemødet.  
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Opsamling fra følgegruppemødet er vedlagt som bilag 22.4.   
 
Brugerundersøgelse 
Der er gennemført 400 telefoninterviews med beboere udvalgt repræsentativt i 
Norddjurs og Syddjurs kommuner. Interviewene er gennemført i juni 2019. Undersø-
gelsen har haft til formål dels at måle borgernes tilfredshed med håndteringen af af-
fald, dels at undersøge borgernes ønsker til de fremtidige løsninger.  
 
Resultatet af brugerundersøgelsen er vedlagt som bilag 22.5.  
 
I henhold til den godkendte proces er det videre forløb for affaldsplanen fastlagt som 
følger: 
 

• Fase 3 - Temadrøftelse i bestyrelse/kommunale udvalg 
Resultaterne af den gennemførte idéfase afrapporteres til Reno Djurs’ bestyrelse 
såvel som til ejerkommunernes udvalg. Der er planlagt fælles udvalgsmøde den 
22. oktober 2019 med henblik på, at bestyrelse og udvalg kan drøfte fokusområ-
der og pejlemærker for affaldsplanen. 

 

• Fase 4 - Planarbejde (efterår/vinter 2019) 
På baggrund af de gennemførte temadrøftelser formuleres et konkret forslag til 
affaldsplan.  

 

• Fase 5 - Høringsudgave af affaldsplan (vinter/forår 2020) 
Efter godkendelse af planforslag i Reno Djurs’ bestyrelse såvel som ejerkommu-
ner sendes planforslag i offentlig høring af 8 ugers varighed.  

 
I parentes skal det nævnes, at den nationale affaldsplan ligeledes forventes 
fremlagt i offentlig høring primo 2020. 

 

• Fase 6 - Vedtagelse af planforslag (sommer 2020) 
Resultatet af høringen afrapporteres til Reno Djurs’ bestyrelse ledsaget af et evt. 
tilrettet planforslag. Planforslaget fremsendes med bestyrelsens indstilling til 
ejerkommunernes endelige godkendelse.   

 
Som omtalt oven for er formålet med fase 3, at bestyrelse og udvalg i dette efterår 
drøfter fokusområder og pejlemærker for affaldsplanen. Som forberedelse hertil 
fremlægges administrationens forslag til affaldsplanens overordnede temaer og mål-
sætninger.  
 
Direktionen indstiller,  
 
at resultatet af affaldsplanlægningens idéfase tages til efterretning,  
 
at de indkomne bemærkninger drøftes, samt 
 
at  temaer og målsætninger for det kommende planarbejde drøftes.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
 
Indstillingen fulgtes. Målsætningsnotatet anvendes som grundlag for den fælles drøf-
telse mellem udvalgene den 22. oktober 2019.  
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Sag nr. 23Sag nr. 23Sag nr. 23Sag nr. 23----19191919    
Planlægning Planlægning Planlægning Planlægning og udbud af fremtidens dagrenovationsordningog udbud af fremtidens dagrenovationsordningog udbud af fremtidens dagrenovationsordningog udbud af fremtidens dagrenovationsordning    
 
Vedlagte bilag:  

• Bilag 23: Tids- og aktivitetsplan for gennemførelse af ny dagrenovationsordning 
 
Resumé: Med henblik på at fastlægge tidsperspektivet for idriftsættelse af en eventuel 
ny renovationsordning fremlægges tidsplan for aktiviteter forbundet hermed.  
  
Et centralt element i den kommende affaldsplan vil være spørgsmålet om, i hvilket 
omfang dagrenovationsordningen skal udvides med særskilt indsamling af fx madaf-
fald, metal, glas, plast og eventuelt tekstil.  
 
Tilrettelæggelse af fremtidens dagrenovationsordning er som udgangspunkt et lokal-
politisk anliggende. En række eksterne faktorer må imidlertid forventes at påvirke 
den fremtidige ordning:  

 
- Den nye nationale affaldsplan, som forventes fremlagt i høring primo 2020 
- Dansk lovgivnings udmøntning af EU’s affaldsdirektiver, som blandt andet fast-

sætter krav om indsamling af organisk husholdningsaffald (fra 2023) og produ-
centansvar for emballager (fra 2025) 

- Nye branchefælles standarder for sorteringskriterier og indsamlingsordninger til 
kommunerne, som Miljøstyrelsen pt. arbejder på 

- Konkretisering af den nye regerings ”politiske forståelse” om affald, i hvilken der 
blandt andet indgår fremme af ”klogere affaldssortering”. 

 
Tidsperspektivet for indførelse af en ny ordning skal endvidere ses i sammenhæng 
med Reno Djurs’ nye entreprenørkontrakt, som gælder fra 1. januar 2020. Bestyrelsen 
traf på møde den 23. maj 2018 (sag nr. 22-18) beslutning om, at  

 
- kontrakten baseres på den nuværende renovationsordning, og 
- kontraktperioden fastsættes til to år med mulighed for forlængelse i op til to år; 

det vil sige, at kontrakten løber i 2020 og 2021 med mulighed for forlængelse 
frem til og med 2023. 

 
Tilrettelæggelse af en ny dagrenovationsordning inklusiv gennemførelse af et nyt ud-
bud for indsamling må påregnes at tage ca. 2 år. Såfremt der skal planlægges mod, 
at en ny dagrenovationsordning skal idriftsættes efter den kortest mulige kontrakt-
periode (dvs. idriftsættelse fra 2022), skal der senest medio 2020 (dvs. samtidig med 
vedtagelsen af affaldsplanen) foreligge et detailprojekt for den nye ordning. 
 
Vedlagte notat angiver en tids- og aktivitetsplan plan for planlægning af en ny dagre-
novationsordning. På grundlag af den estimerede tidsplan for tilrettelæggelse og 
idriftsættelse af en ny ordning vil Reno Djurs overordnet set kunne vælge følgende 
veje:  
 
1. Ny ordning baseret på nationale krav 

En ny ordning tilrettelægges på baggrund af nationale krav. Dette indebærer, at 
en ny ordning tidligst idriftsættes i 2023. I medfør heraf vil den nye entreprenør-
kontrakt skulle forlænges med mindst et år. 
 

2. Ny ordning hurtigst muligt 
En ny ordning idriftsættes hurtigst muligt efter kortest mulige kontraktperiode, 
dvs. i 2022. Dette indebærer, at et detailprojekt for den nye ordning vedtages se-
nest sommeren 2020.  
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Direktionen indstiller,  
 
at bestyrelsen tager stilling til, med hvilket tidsperspektiv en ny renovationsord-

ning ønskes idriftsat.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning: 
    
Der stiles mod, at en ny renovationsordning idriftsættes i 2023.         
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Sag nr. 24Sag nr. 24Sag nr. 24Sag nr. 24----19191919    
Modtagelse af Modtagelse af Modtagelse af Modtagelse af eksternt affaldeksternt affaldeksternt affaldeksternt affald    
    
Vedlagte bilag:  

• Bilag 24: Planlægning af regional/national deponeringskapacitet 
 
Resumé: Der fremlægges notat med overvejelser om Reno Djurs’ position i den danske 
deponeringsstruktur.  
 
Bestyrelsen besluttede på møde den 15. maj 2019 (sag nr. 17-19), at  
 
- der afgives ikke tilbud i forbindelse med et midtjysk affaldsselskabs efterspørg-

sel om deponeringskapacitet hos Reno Djurs 
- der arbejdes videre med Reno Djurs’ position i den danske deponeringsstruktur.  
 
I fortsættelse heraf er formålet med denne sagsfremstilling at redegøre for rammer 
vedrørende national/regional planlægning for deponeringskapacitet. 
 
Der er vedlagt et notat, som dels sammenfatter de styringsmæssige rammer, Reno 
Djurs’ deponeringsanlæg fungerer under, dels indeholder overvejelser om Reno Djurs’ 
fremtidige position som regionalt deponeringsanlæg.  
 
Reno Djurs’ deponeringsanlæg må forventes at opnå en position som et regionalt an-
læg, uanset om der fra Reno Djurs’ side arbejdes aktivt mod dette eller ej. Det er efter 
direktionens vurdering sandsynligt, at Reno Djurs’ deponeringsanlæg i et eller andet 
omfang vil komme til at indgå i en national deponeringsstrategi og dermed på sigt vil 
komme til at modtage affald fra et større opland, end tilfældet er i dag.  
 
Reno Djurs råder over ca. 55 % af den eksisterende og planlagte deponeringskapaci-
tet, der er til rådighed i Jylland efter 2023. Afgrænset til Region Midtjylland råder 
Reno Djurs over 90 % af den eksisterende og planlagte deponeringskapacitet.  
 
Med dette udgangspunkt kan Reno Djurs efter direktionens vurdering gå to veje:  
 

• Den passive: Vi forholder os passivt og afventer, at centrale myndigheder eventu-
elt definerer vilkårene for Reno Djurs’ modtagelse af eksternt affald.  
 

• Den aktive: Vi agerer aktivt i forventning om, at vi dermed optimerer vores indfly-
delse på de fremtidige vilkår for modtagelse af eksternt affald.  

 
Direktionen indstiller,  
 
at bestyrelsen drøfter Reno Djurs’ medvirken til at opretholde den kommunale 

forsyningsforpligtelse for affaldsdeponering for kommuner, som ikke selv di-
sponerer over deponeringsanlæg.  

 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Reno Djurs følger den aktive vej og kan derved stille deponeringskapacitet til rådighed 
for eksterne kommuner; dog under forudsætning af, at Norddjurs Kommune ikke har 
indvendinger imod dette.  
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Sag nr. 25Sag nr. 25Sag nr. 25Sag nr. 25----19191919    
Finansiel strategiFinansiel strategiFinansiel strategiFinansiel strategi    
 
Vedlagte bilag:  

• Bilag 25: Finansiel strategi 
 
Resumé: Der lægges op til revurdering af Reno Djurs’ forvaltning af overskudslikviditet.  
  
Reno Djurs opbygger løbende likviditet med henblik på at stille lovbunden økonomisk 
sikkerhed for deponeringsaktiviteten over for Miljøstyrelsen. Endvidere har Reno 
Djurs periodevis – ikke mindst i forbindelse med de halvårlige opkrævninger af reno-
vationsgebyrer – en relativt stor overskudslikviditet.  
 
Efter ophør af den generelle statsgaranti for indlån og simple fordringer i pengeinsti-
tutter godkendte bestyrelsen den 16. marts 2011 (sag nr. 9-11) en model for køb og 
salg af stats- og realkreditobligationer.  
 
Dagens renteniveau (med negativ rente for den korte obligationsrente) betyder, at 
Reno Djurs’ værdipapirafkast ikke følger prisudviklingen. Reno Djurs’ opsparing bliver 
derfor langsomt udhulet.  
 
Den gældende markedssituation kalder på, at Reno Djurs’ strategi for pleje af over-
skudslikviditet revurderes. Udfordringen er at finde en gunstig balance mellem på 
den ene side at tilstræbe den bedst mulige forrentning af likvide midler og på den an-
den at fastholde en generel lav risiko for de investerede midler. 
 
Begge interessentkommuner har finansielle strategier, i hvilke der indgår mulighed 
for at investere i værdipapirer: 
 
SyddjursSyddjursSyddjursSyddjurs    

 
 
NorddjursNorddjursNorddjursNorddjurs    

 
 
 
Med en aktieandel på maksimalt 20 % er Syddjurs’ investeringsstrategi den mest 
konservative af de to interessenters strategier.  
 
Der foreligger notat med redegørelse for Reno Djurs’ løbende likviditet samt overve-
jelser om fremtidig porteføljeforvaltning.  
 
 



 

 

9

Direktionen indstiller,  
 
at der vedtages en porteføljeforvaltning for Reno Djurs med investeringsramme 

svarende til Syddjurs Kommunes finansielle strategi. 
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Indstillingen fulgtes.    

        



 

 

10

Sag nr. 26Sag nr. 26Sag nr. 26Sag nr. 26----19191919    
Fælleskommunalt udbud af genanvendelse af plastFælleskommunalt udbud af genanvendelse af plastFælleskommunalt udbud af genanvendelse af plastFælleskommunalt udbud af genanvendelse af plast    
    
Vedlagte bilag:  

• Bilag 26: Udbudsstatus 
    
Resumé: Der redegøres for resultatet af det fælleskommunale udbud vedrørende gen-
anvendelse af plast fra husholdninger.  
 
Bestyrelsen besluttede på møde den 14. september 2016 (sag nr. 28-16) at deltage i et 
innovativt udbud for etablering af et ”best of art”-plastsorterings- og oparbejdnings-
anlæg i Danmark. Formålet med udbuddet var at skabe et marked for plastgenanven-
delse i Danmark, så det ikke er nødvendigt at sende den danske plast til udlandet. 
Vigtige udbudskrav var, at det skulle højne nuværende standarder, således at gen-
brugsplast genanvendes til en pris, kvalitet og mængde, der er attraktiv for virksom-
heder, som anvender genbrugsplast i deres produktion. 
 
Udbuddet, som er gennemført af CLEAN, omfatter husholdningsplast fra 40 kommu-
ner, svarende til 2,6 mio. borgere. Udbuddet puljer 18.000 tons blandet plast fra hus-
holdninger og genbrugsstationer.  
 
Ved tilbudsfristens udløb den 9. november 2018 indkom ét tilbud fra ALBA Recycling, 
som tilbyder at sende plasten til deres nye anlæg i Marl, Tyskland. Det nybyggede an-
læg indeholdende førende teknologi til sortering af plast blev taget i brug 1. december 
2018. Desværre brændte anlægget den 23. april 2019.  
 
Der foreligger redegørelse om status for udbuddet fra CLEAN.  
  
Supplerende skal det bemærkes, at den nationale plasthandlingsplan fra maj 2019 
indeholder dette initiativ:  
 

Initiativ 8: Standarder for sortering og indsamling af plastikaffald  
Indsamlingsordninger og sorteringskriterier for plastikaffald fra husholdninger 
standardiseres i hele landet for at understøtte et mere velfungerende marked for 
genanvendelse af plastikaffald i storskala, samtidig med at det gøres enkelt for 
danskerne at sortere deres plastikaffald. 

 
Endvidere skal det bemærkes, at det som led i revisionen af EU’s affaldsdirektiver er 
bestemt, at emballager skal omfattes af producentansvar fra 2025. Hvilke konse-
kvenser det får for (plast)emballager, der i øjeblikket indsamles af kommunerne, er 
endnu uklart.  
 
Direktionen indstiller,  
 
at bestyrelsen tager status for det fælles plastudbud til efterretning.  
    
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Indstillingen fulgtes. Administrationen sonderer muligheder for fremtidig afsætning af 
plast til en høj grad af dokumenteret genanvendelse.         
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Sag nr. 27Sag nr. 27Sag nr. 27Sag nr. 27----19191919    
AffaldAffaldAffaldAffaldsssssortering i kommunale institutionersortering i kommunale institutionersortering i kommunale institutionersortering i kommunale institutioner    
    
Vedlagte bilag:  

• Bilag 27: Procesplan for affaldssortering i institutioner 
 
Resumé: Der foreligger procesplan for udrulning af det nye koncept for affaldssortering 
i kommunale institutioner. 
  
Både Norddjurs Kommune og Syddjurs Kommune har godkendt bestyrelsens anbefa-
ling fra marts 2019 om at gennemføre et fælles koncept for affaldshåndtering i kom-
munernes institutioner.  
 
Udrulning af ordningen til alle 300 kommunale institutioner på Djursland er planlagt 
at forløbe over 2 år. Der henvises til vedlagte resumé af procesplanen, som er udar-
bejdet til projektets følgegruppe.  
 
Procesplanen vil blive fremlagt på mødet.  
 
Direktionen indstiller,  
 
at procesplanen for udrulning af affaldssortering i kommunale institutioner tages 

til efterretning.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Indstillingen fulgtes. 

        



 

 

12

Sag nr. Sag nr. Sag nr. Sag nr. 28282828----19191919    
Ny strategi for ”brændbart” på genbrugsstationerneNy strategi for ”brændbart” på genbrugsstationerneNy strategi for ”brændbart” på genbrugsstationerneNy strategi for ”brændbart” på genbrugsstationerne    
 
Resumé: Der redegøres for et projekt, som har til formål at omdøbe fraktionen ”brænd-
bart” på genbrugsstationerne.   
  
Reno Djurs har iværksat et pilotforsøg, der har til formål at øge genanvendelsen af 
affald, der traditionelt har været håndteret som ”brændbart” på genbrugsstatio-
nerne. Et bærende element i projektet er at erstatte terminologien ”brændbart” på 
genbrugsstationerne med terminologien ”ikke egnet til genanvendelse”.  
 
På mødet vil administrationen redegøre nærmere for forsøgets baggrund, aktiviteter 
og forventede resultater.  
 
Direktionen indstiller,  
 
at redegørelsen tages til efterretning.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Indstillingen fulgtes.        
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Sag nr. 29Sag nr. 29Sag nr. 29Sag nr. 29----19191919    
Forslag fra Mads NikolajsenForslag fra Mads NikolajsenForslag fra Mads NikolajsenForslag fra Mads Nikolajsen    
 
Resumé:  
  
Bestyrelsesmedlem Mads Nikolajsen har den 4. september 2019 fremsendt dette for-
slag til bestyrelse og direktion:  
 
På næste bestyrelsesmøde vil jeg foreslå at vi drøfter to Udviklingsprojekter for øget 
genanvendelse med sigte på turisterne. Et i hver kommune, nemlig ét på Anholt og ét i 
Knebel i forbindelse med den ny genbrugsplads. 
Turisterhvervet er afgørende for Djursland, og affaldshåndtering af turist- og sommer-
husområder er noget særligt, og ofte mere besværligt og krævende. Med den voksende 
forståelse for at ”vi selv må gøre noget ved det” øges muligheden for at hæve ambiti-
onsniveauet i forhold til midlertidige beboere. 
Jeg oplever i stigende grad, at feriegæster sammenligner affaldsindsamlingen her med 
den de har hjemmefra og den de møder i andre turistområder. Derfor er der et potenti-
ale til nye skridt i affaldshåndtering. 
Hvis vi skal gå ind i opgaven bør vi foruden koordination med kommunerne også sam-
arbejde med turistbranchen. Den vil på den ene side have en klar interesse i gode ”pro-
dukter”, i en positiv, bæredygtig branding, og på den anden side i skridt, der ikke giver 
for store udgifter for erhvervet. På den ene side altså FN´s og RenoDjurs´ verdensmål, 
på den anden side privatøkonomien. 
Når jeg peger på Anholt og på Knebel skyldes det: 
Anholt har nogle unikke muligheder for en særlig indsats som ø. Det er i meget høj 
grad muligt at styre affaldsstrømmene til/fra øen via færgen. Kun lystbåde er alternativ 
til færgen, og de kan i høj grad håndteres på  havnen i Anholt ligesom færgen. Anholt 
kan blive plast-fri ø, Anholt kan afprøve øget genanvendelse på øen, Anholt kan blive 
et spektakulært ”turist-laboratorium” for tiltag vi ikke kender i dag. Vi har en aktiv 
borgerforening og et færgeselskab, der lykkes at mobilisere i andre sammenhænge. 
Knebel og Glesborg er nok de genbrugspladser på Djursland, hvor turister udgør den 
største andel brugere. Knebel bliver ny-indrettet og rummer (ligesom vi har lært af 
Feldballe) muligheder for nytænkning og bedre anlæg. Pladsen og oplandet er derfor 
velegnet til at afprøve i hvilket omfang man skal sortere mere, og i hvilket omfang 
man kan få turister til at aflevere/sortere mer på pladsen. Som så kan overføres til 
Gjerrild, Dråby, St. Sjørup og alle de andre turistområder efter afprøvning. At Knebel 
pladsen så også har potentialer i forhold til lokal beboelse og erhverv og det aktive 
samarbejde, ”Mols i udvikling” er en tillægsgevinst. 
For begge projekter gælder, at de ud over at øge genanvendelsen også kan komme tu-
rismen og lokalområdet til gavn. Det er jo ikke kerneopgaven, men heller ikke forbudt 
for os. 
Visionerne for Anholt er drøftet i kølvandet (bogstavelig talt) på Norddjurs kommunes 
årlige dialogmøde med Anholt borgerforening i sommer. Knebel mulighederne tænker 
jeg vi under alle omstændigheder skal behandle i bestyrelsen i takt med at arbejdet 
med den ny plads skrider fremad. 
 
Direktionen indstiller,  
 
at forslaget drøftes.  
 
Beslutning:Beslutning:Beslutning:Beslutning:    
    
Reno Djurs arbejder videre med at højne informationsniveauet vedrørende affaldshånd-
tering i forhold til besøgende og gæster.  
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Sag nr. 30Sag nr. 30Sag nr. 30Sag nr. 30----19191919    
Til orientering/efterretningTil orientering/efterretningTil orientering/efterretningTil orientering/efterretning    
 
Vedlagte bilag:   

• Bilag 30: Notat med orienterings- og efterretningssager 
 
Der foreligger notat med orienterings- og efterretningssager 
 
Toges til efterretning.    
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Sag nr. 3Sag nr. 3Sag nr. 3Sag nr. 31111----19191919    
Evt.Evt.Evt.Evt.    
 
Intet under dette punkt. 
 
 
________________________ 
 
 
 
Underskrevet: 
 
Kim Lykke Jensen 
Mads Nikolajsen 
Jens Meilvang  
Mette Foged 
Jørgen Ivar Brus Mikkelsen 
 


